
حمـــایت نماینـــده مجلـــس از
زعفرانکاران

محسن زنگنه نماینده مجلس در صفحه شخصی توییتر خود از زعفرانکاران
حمایت کرد.

به گزارش صنعت غذا و کشاورزی، محسن زنگنه نماینده مجلس در توئیتر
نوشت: “قیمت زعفران در بازار آتی برای تحویل در آبان ماه، از مرز
۱۲۵۰۰ گذشت! کشاورزان عزیز! زعفران آبان خود را کمتر از ۱۴۰۰۰
نفروشید. عدهای زعفرانِ آبانِ کشاورز را ۹۵۰۰ می خرند و در بورس
ـــدگان و ـــاران، فروشن ـــا همراهی زعفرانک ـــد. ب ۱۲۵۰۰ میفروشن

صادرکنندگان، زعفران را به قیمت واقعی میرسانیم. “
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سرویس خبری: مجلس و دولت

معـاون وزیـر جهـاد کشـاورزی: ۴۶
درصـد مطالبـات زعفـران کـاران

پرداخت شد
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معاون وزیر جهاد کشاورزی گفت: ۵۴ درصد مطالبات زعفرانکاران هنوز
پرداخت نشده است.

به گزارش صنعت غذا و کشاورزی (اگروفودنیوز)، به نقل از سازمان
مرکزی تعاون روستایی، حسین شیرزاد اظهار داشت: براساس اطلاعات
دریافتی، ۷۲ تن و ۱۱۷ کیلوگرم زعفران از ۱۰۳۶ کشاورز زعفران

خریداری شده است.

وی افزود: تاکنون ۳ هزارو ۱۳۶ میلیارد ریال به زعفران کاران
پرداخت شده و کل مطالبات زعفران کاران استانهای خراسان جنوبی و
شمالی تسویه حساب شده که این مبلغ معادل ۴۶ درصد کل مطالبات

زعفران کاران است.

معاون وزیر جهاد کشاورزی، درباره آمار مربوط به استان خراسان
رضوی با ۹ هزار و ۵۰۲ نفر زعفران کار نیز توضیح داد: دراین استان
۲ هزار و ۸۳۴ میلیارد ریال پرداخت شده که این مبلغ معادل ۴۴ درصد

مطالبات زعفران کاران استان است.

به گفته شیرزاد، ۲۲۸ میلیارد و ۸۰۰ میلیون و ۵۹۳ هزار ریال متعلق
به استان خراسان جنوبی پرداخت شده است که معادل ۱۰۰ درصد کل

مطالبات استان است.

وی ادامه داد: همچنین ۷۳ میلیارد و ۸۴۳ میلیون و ۸۱۱ ریال متعلق
به استان خراسان شمالی است که علاوه بر این تاکنون ۱۸ مرکز در
استان خراسان رضوی، ۳ مرکز در استان خراسان جنوبی و ۱ مرکز نیز
در استان خراسان شمالی ایجاد شده که در مجموع ۲۲ مرکز برای خرید
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زعفران مشارکت داشته اند.

رئیس سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران در پایان با تاکید بر
حمایت این سازمان از کشاورزان به ویژه زعفران کاران، گفت: در
آینده نزدیک کل مطالبات زعفران کاران خراسان رضوی همانند دو

استان دیگر نیز پرداخت خواهد شد.

نکته دیگر اینکه مطابق قواعد خریدهای حمایتی محصولات معمولا ۳۰
درصد بهای محصول به کشاورزان پرداخت و مابقی پس از فروش زعفران
تسویه میگردد. که بدلیل فضای اقتصادی کشور و تلاش برای رضایتمندی
زعفرانکاران ۱۶ درصد بیشتر از تعهدات مان پرداخت کردیم. در فقره
زعفران حمایتی ۹۶ این رقم تا قبل از آعاز سال ۹۷ حدود ۲۲ درصد
بود که بقیه را در خرداد ماه ۹۷ پرداخت کردیم. در مقام مقایسه و
فضای بانکی کشور و تناژ بیشتر خریداری شده و قیمت بالاتری که

امسال زعفران خریداری شد عملکرد مان بیشتر شبیه معجزه است.

سرویس خبری: کشاورزی

معاون وزیر جهاد کشاورزی اعلام
ـــات ـــد مطالب ـــرد: ۳۲ درص ک
زعفرانکـاران تسـویه شـد/مازاد

شیرخشک باید صادر شود
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معاون وزیر جهاد گفت: در حال حاضر بیش از ۳۲ درصد از مطالبات
زعفران کاران در استان ها پرداخت شده و با رایزنی هایی که با
بانکها داشتیم، تا ۱۰ روز آینده این میزان به ۴۰ درصد خواهد

رسید.

به گزارش صنعت غذا و کشاورزی (اگروفودنیوز)، به نقل از وزارت
جهاد کشاورزی، حسین شیرزاد در جلسه هم شورای مرکزی صنفی کشاورزی
اظهار داشت: مازاد شیرخشک باید صادر شود تا در شب عید دچار مشکل

شیر نشویم.

وی با اشاره به عوارض صادرات خرما گفت: عوارض صادرات خرما بسیار
زیاد است، این عوارض بالای صادراتی، دامنگیر سیستان هم خواهد شد و
انتظار ما این است که نظام صنفی این موضوع را از ستاد تنظیم

بازار پیگیر شود.

شیرزاد با اشاره به مانده مطالبات زعفران کاران خاطرنشان کرد:
وظیفه سازمان تعاون روستایی خرید، انبارش و وضع دستورالعملها
بوده و این عمل را به بهترین شکل ممکن و با ۷۲ تن ذخیره زعفران

انجام داده است.

مدیرعامل سازمان مرکزی تعاون روستایی ایران افزود: تأمین مالی
این زعفران خریداری شده با بانک مرکزی و بانکهای عامل بوده که

بخشی از آنها به تعهدات خود عمل نکرده اند.

وی ادامه داد: در حال حاضر بیش از ۳۲ درصد از مطالبات زعفران
کاران در استانها پرداخت شده و با رایزنیهایی که با بانکها
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داشتیم تا ۱۰ روز آینده این میزان به ۴۰ درصد خواهد رسید.

شیرزاد گفت: فروش رب فله در بورس کالا برای پرداخت بدهی گوجه
کاران در حال اتمام است و در حال حاضر ۹۳ درصد مطالبات آنها
پرداخت شده که تا قبل از سال ۹۹ این پرداختها تکمیل خواهد شد.

وی افزود: در یک سال گذشته مازاد تولید را در محصولات زراعی، دامی
و باغی داشتیم که نظام صنفی کشاورزی باید یک ورود مؤثر در این

بخش داشته باشد.

سرویس خبری: کشاورزی

بـورس کـالا مـوجب بهبـود کیفیـت
تولید زعفران در کشور شده است

یک کارشناس صنعت زعفران گفت: ورود زعفران به بورس کالا موجب شده
تا کشاورزان با کاشت و برداشت با کیفیتتر زعفران، سود بیشتری را
از این جهت نصیب خود کنند که این موضوع در مجموع موجب بهبود

شرایط کاشت و برداشت زعفران در کشور شده است.
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به گزارش پایگاه خبری اگروفودنیوز؛ رویا رضایی با اشاره به این
که تمامی مراحل تولید، فرآوری و صادرات زعفران در کیفیت و
قیمتگذاری این محصول اثرگذار است، گفت: چالشهای صنعت زعفران در
کشور قابل توجه هستند و متاسفانه روشهای فرآوری سنتی موجب بروز
مشکلات زیادی در این حوزه شده و ضربه سنگینی را نیز بر صادرات و

برند زعفران کشور تحمیل کرده است.

این کارشناس صنعت زعفران افزود: بر این اساس باید اطلاعرسانی
مناسبی به کشاروزان و مردم در خصوص نحوه تولید و مصرف زعفران

انجام شود.

وی اضافه کرد: از سوی دیگر در حوزه تولید و بستهبندی مشکلاتی در
حوزه زعفران وجود دارد که در این راستا باید تمام دغدغههای فعالان
این صنعت مورد توجه قرار گرفته و انتظارات و دغدغههای مشتریان

خارجی نیز باید به گوش کشاورزان و متولیان این صنعت برسد.

کارشناس تضمین کیفیت شرکت آرنیکا کیان توس با تاکید بر این که
برای مشتریان زعفران، کیفیت و بهداشت موضوعی بسیار مهم و قابل
توجه است گفت: با وجود این که زعفران ایرانی بهترین کیفیت را در
دنیا دارد، اما در بحث صادرات، برند زعفران ایرانی از جایگاهی که

در خور شان آن است دور میباشد.

وی با تاکید بر این که متاسفانه جهانیان زعفران ایران را خیلی
نمیشناسند و بیشتر زعفران اسپانیا برای آنها نامآشنا است افزود:
باید در این زمینه اطلاعرسانی درست و گستردهای شود تا جایگاه
زعفران ایران در عرصه بینالمللی شناخته شود تا همه بدانند که
زعفرانی که با اسم و برند کشور اسپانیا به فروش میرسد، زعفران

ایران است.

رضایی در خصوص راهکارهای حل مشکلات صنعت زعفران کشور از نقش بورس
کالا در رفع این مشکلات به عنوان یکی از بهترین راهکارها یاد کرد و
اذعان داشت: با عرضه زعفران در بورس کالا موافق هستم؛ چرا که
پیشتر و قبل از این که موضوع عرضه زعفران در بورس کالا مطرح باشد،
زعفران توسط دلالان داوستد میشد و هیچ آزمایشی هم بر روی آن انجام
نمیشود؛ اما از زمانی که عرضه زعفران در بورس انجام میشود و
زعفران وارد بورس شده، تمام زعفرانها آزمایش شده و همه کشاورزان
و فروشندگان متوجه شدهاند که زعفرانی که میکارند و میفروشند،
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آزمایش میشود و کیفیت این محصول مورد توجه آنها قرار گرفته است.

مدیر داخلی شرکت آرنیکا کیان توس ادامه داد: از سوی دیگر  یکی از
مولفههای تاثیرگذار در قیمتگذاری زعفران، کیفیت این محصول است و
بر این اساس نیز کشاورزان تلاش میکنند با کاشت و برداشت با
کیفیتتر زعفران، سود بیشتری را از این جهت نصیب خود کند که این
موضوع در مجموع موجب بهبود شرایط کاشت و برداشت زعفران در کشور

شده است.

وی گفت: ضمن این که عرضه زعفران در بورس کالا موجب از بین رفتن
نقش دلالان و واسطهها نیز در این بازار شده است که در نتیجه آن این
موضوع میباشد که دیگر شاهد ضایع شدن حق کشاورزان و زعفرانکاران

نیستیم.

این کارشناس صنعت زعفران افزود: علاوه بر این افرادی هم که از
طریق بورس کالا اقدام به خرید زعفران میکنند با خیال راحت مطمئن
هستند که زعفران با کیفیتی از بورس خریده و دغدغهای از بابت

کیفیت و اصالت زعفران ندارند.

حمـایت وزارت جهـاد کشـاورزی از
زعفـران کـاران بـا خریـد تـوافقی

۵۰ تن زعفران

https://agrofoodnews.com/%d8%ad%d9%85%d8%a7%db%8c%d8%aa-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%da%a9%d8%a7%d8%b1/
https://agrofoodnews.com/%d8%ad%d9%85%d8%a7%db%8c%d8%aa-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%da%a9%d8%a7%d8%b1/
https://agrofoodnews.com/%d8%ad%d9%85%d8%a7%db%8c%d8%aa-%d9%88%d8%b2%d8%a7%d8%b1%d8%aa-%d8%ac%d9%87%d8%a7%d8%af-%da%a9%d8%b4%d8%a7%d9%88%d8%b1%d8%b2%db%8c-%d8%b2%d8%b9%d9%81%d8%b1%d8%a7%d9%86-%da%a9%d8%a7%d8%b1/


وزارت جهاد کشاورزی اعلام کرد: خرید توافقی ۵۰ تن زعفران کشاورزان
بی سابقه بوده و ضمن حمایت از تولیدکنندگان موجب حذف دلالان و

آرامش و رونق بازار این محصول ارزآور شده است.

به گزارش ایلنا، در پی انتشار خبری در برخی رسانه ها مبنی بر بی
فایده بودن خرید توافقی زعفران، مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی
وزارت جهاد کشاورزی در توضیحاتی با رد این ادعا اعلام کرد: خرید
توافقی ۵۰ تن زعفران کشاورزان بی سابقه بوده و ضمن حمایت از
تولیدکنندگان موجب حذف دلالان و آرامش و رونق بازار این محصول

ارزآور شده است.متن این توضیحات به شرح زیر است:

ایران با در اختیار داشتن بیش از ۸۵ درصدی تولید جهانی، اولین
تولیدکننده زعفران در دنیا است و باید بتواند در بازار جهانی

متناسب با سهم تولید خود نقش آفرینی کند.

این گزارش با اشاره به این که سودجویی برخی دلالان موجب شده است تا
سهم کشورمان از تجارت جهانی زعفران کمتر از میزان مورد انتظار
باشد، می افزاید: در پی نارضایتی کشاورزان از حضور پررنگ دلالان و
قیمت پایین این محصول، به منظور حمایت از تولید و اشتغال داخلی
در سال اقتصاد مقاومتی،طرح حمایتی خرید توافقی زعفران بالاتر از
قیمت بازار توسط سازمان مرکزی تعاون روستایی از آبان ماه سال
جاری اجرا و در اقدامی بی سابقه تاکنون ۵۰ تن زعفران از کشاورزان
خریداری شده که این میزان خرید، رضایت کشاورزان از این حرکت

حمایتی دولت را در پی داشته است.



این گزارش تاکید می کند: با هدف بهبود کیفی و کمی تولید و بازار،
علاوه بر تدوین و اجرای سند ملی زعفران و ارتقای کمی و کیفی تولید
بـا مشـارکت همـه ذی نفعـان، توسـعه صـنابع فـرآوری، برنـدسازی و
ساختارسازی برای تقویت نقش ایران در بازار جهانی زعفران از سوی

وزارت جهاد کشاورزی در حال پیگیری است.

 


